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PROTOKÓŁ Nr VIII/2015

z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 24 czerwca 2015 r.

Ad. pkt. 1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Jarosz – Wójta Gminy, Pana Ta-
deusza Wysockiego – Sekretarza Gminy, Panią Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, kie-
rowników jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów sołectw, zaproszonych gości: Pana
Mirosława  Kudlińskiego  –  członka  Zarządu  Powiatu  Braniewskiego,  Pana  Władysława
Hruszkę – członka Zarządu Powiatu Braniewskiego, Pan Bogdana Pochodaja – Radnego
Powiatu Braniewskiego oraz przybyłą na salę publiczność.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 14 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posiedzenia:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Omówienie wyników kontroli w jednostkach organizacyjnych Gminy.

6. Dyskusja i przyjęcie uchwał w sprawie:

6.1.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Braniewskiemu na realizację zadania
inwestycyjnego „Poprawa warunków komunikacyjnych w ciągu drogi powiatowej
Nr 1157N na odcinku Stare Siedlisko – Dębiny, etap IV.

6.2. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2015-2025.

6.3. zmiany w budżecie gminy na 2015 r.

6.4. ustalenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w formie
pomocy rzeczowej, zasiłków ustalenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z
pomocy  społecznej  w  formie  pomocy  rzeczowej,  zasiłków  na  ekonomiczne
usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków celowych przyznanych pod
warunkiem zwrotu, będących w zakresie zadań własnych Gminy Wilczęta.

6.5. uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym
dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wilczęta.

6.6.  zawarcia porozumienia z Gminą Miasto Elbląg dotyczącego przekazania zadań
własnych w zakresie zagospodarowania odpadów powstających na terenie Gminy
Wilczęta w ramach obecnie funkcjonującego systemu gospodarki  odpadami na
obszarze Regionu Północnego Gospodarki Odpadami.

6.7. przystąpienie Gminy Wilczęta do Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania –
Wysoczyzna Elbląska”.

6.8.  absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2014 rok.



1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok,
2) przedstawienie sprawozdania finansowego,
3) przedstawienie opinii RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

za 2014 rok,
4) informacja o stanie mienia Gminy,
5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta,
6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Wilczęta z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok,
7) przedstawienie opinii RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,
8) zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok – podjęcie uchwały,
9) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta za 2014 rok – podjęcie  

uchwały,

7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Sekretarz Gminy – Proszę o wprowadzenie do porządku posiedzenia jako pkt. 6.8.:
„6.8. Wybory Sołtysa i Rady Sołeckiej”.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posie-
dzenia, po wprowadzonych zmianach, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 13 gło-
sach „za” i 1 „przeciw” w brzmieniu, jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Omówienie wyników kontroli w jednostkach organizacyjnych Gminy.

6. Dyskusja i przyjęcie uchwał w sprawie:

6.1.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Braniewskiemu na realizację zadania
inwestycyjnego „Poprawa warunków komunikacyjnych w ciągu drogi powiatowej
Nr 1157N na odcinku Stare Siedlisko – Dębiny, etap IV.

6.2. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2015-2025.

6.3. zmiany w budżecie gminy na 2015 r.

6.4. ustalenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w formie
pomocy rzeczowej, zasiłków ustalenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z
pomocy  społecznej  w  formie  pomocy  rzeczowej,  zasiłków  na  ekonomiczne
usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków celowych przyznanych pod
warunkiem zwrotu, będących w zakresie zadań własnych Gminy Wilczęta.

6.5. uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym
dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wilczęta.

6.6.  zawarcia porozumienia z Gminą Miasto Elbląg dotyczącego przekazania zadań
własnych w zakresie zagospodarowania odpadów powstających na terenie Gminy
Wilczęta w ramach obecnie funkcjonującego systemu gospodarki  odpadami na
obszarze Regionu Północnego Gospodarki Odpadami.

6.7.  przystąpienia  Gminy  Wilczęta  do  Stowarzyszenia  „Lokalna  Grupa  Działania  –
Wysoczyzna Elbląska”.

6.8. przeprowadzenia wyborów sołtysa i rady sołeckiej.

6.9.  absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2014 rok.
1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok,
2) przedstawienie sprawozdania finansowego,



3) przedstawienie opinii RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
za 2014 rok,

4) informacja o stanie mienia Gminy,
5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta,
6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Wilczęta z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok,
7) przedstawienie opinii RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,
8) zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok – podjęcie uchwały,
9) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta za 2014 rok – podjęcie  

uchwały,

7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji Nr VII/2015 z dnia 28 kwietnia 2015 r. przyjęto jednogło-
śnie w głosowaniu jawnym, bez odczytywania (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych).

Głos zabrał Pan Mirosław Kudliński.

Witam wszystkich serdecznie. Od początku kadencji, Zarząd Rady Powiatu Braniewskiego
generalnie jest dobro zrównoważonego rozwoju naszego całego powiatu. Dostrzeganie
problemów i nadrzędne sprawy mieszkańców jest dla nas najważniejsze. Stąd obecność
na dzisiejszej sesji. Na wstępie chciałbym podzielić się informacją o poczętych działa-
niach. W bieżącym roku budżetowym bardzo dużo środków przeznaczyliśmy na dofinan-
sowanie Zarządu Dróg Powiatowych w Braniewie. Otrzymaliśmy przy wspólnym finanso-
waniu koparkę (315 tys. zł), kolejne środki na zakup „remontera” (170 tys. zł) oraz sa-
mochodu z piaskarką (przetarg na kwotę około 180 tys. zł). Gminy Lelkowo, Pieniężno i
Wilczęta to najbardziej  oddalone gminy od centrum (Braniewa) i  drogi  muszą być w
okresie zimowym też posypywane piaskiem. Kolejny wydatek to dokumentacja na re-
mont drogi Nr 1154N w Słobitach oraz modernizacja drogi w Żelaznej Górze. Z nadwyżki
budżetowej (600 tys. zł) do rozdysponowania na tzw. nadkładki na drogi. Do końca mie-
siąca postaramy się rozdysponować tę nadwyżkę na konkretne drogi. W obszarze Pań-
stwa zainteresowań są drogi Stare Siedlisko – Dębiny z partycypacją w kosztach oraz w
Wilczętach. Z uwagi, ze na terenie gminy Wilczęta nie ma drogi rowerowej dlatego chce-
my zrobić te dwie inwestycje. Zimy ostatnio są jakie są i mniej środków wydajemy na
utrzymanie dróg. Myślę, że z tych dwóch „źródeł” wygenerujemy środki i przeznaczymy
na budowę nadkładek.  Chciałbym powiedzieć, że państwa przedstawiciele,  Pani Wójt,
Pan Radny B. Pochodaj mocno są zatroskani o gminę i to tylko przyklasnąć. Dostrzega-
my to i wiemy, że z takimi partnerami warto rozmawiać i rozmawiamy. Mamy z kim pra-
cować. Tak dzielimy na ile nam środków staje.
Ustalono, że w dniu 6 września 2015 r. z dofinansowaniem w wysokości 20 tys. zł z bu-
dżetu powiatu odbędą się na terenie Gminy Wilczęta obchody powiatowych dożynek – co
roku w innej gminie. Bo przez to Wilczęta powinny być dostrzeżone i dowartościowane.

Radny Roman Waldeck – Patrząc na teren naszej Gminy Wilczęta jesteśmy odsunięci. W
Wyszkowie położono asfalt a teraz jeszcze raz.

Pan Mirosław Kudliński – Obecny Zarząd prawie 1 mln. zł przeznaczył na bieżące remon-
ty dróg. Te środki przy 400 km dróg, to co by się nie zrobiło będzie mało. Zarząd funk-
cjonuje dopiero 7 miesięcy. Myślę, że w Gminie Wilczęta są pewne sprawy na etapie
uzgodnień, np. droga Osiek-Karwiny-Młynary. Na dzień dzisiejszy nie możemy jeszcze
mówić o środkach przeznaczonych na drogi w Waszej Gminie. Gmina Wilczęta będzie po-
traktowana przez obecny Zarząd bardziej jak dotychczas. Zarząd Powiatu chce z pań-
stwem współpracować.



Radna Lilla kaczorek-Niska – W 2011 r. była remontowana droga Wilczęta-Pakosze. Do 
dnia dzisiejszego w m. Bardyny nie wylano asfaltu – chodniki (krawężniki) wysokie. Zjaz-
dy do posesji też nie wykonane. Czy możemy się spodziewać, że ta inwestycja w Bardy-
nach zostanie dokończona?

Pan Mirosław Kudliński – podzielam pani zdanie – trzeba zakończyć rozpoczęte inwesty-
cje. My jako obecny Zarząd Powiatu chcemy aby co roku te najpilniejsze sprawy były re-
alizowane. Uważam, że ten etap przy współpracy Pani Wójt, Pana Pochodaja w 2016 r.
możemy się przychylić.  Nie powiem, że będziemy teraz wszystko robili,  bo to będzie
kłamstwo.

Radna Barbara Miszka – Droga powiatowa Gładysze-Tatarki. Tyle lat nie była remonto-
wana

Pan Mirosław Kudliński – Mamy 400 km do „zrobienia” - sukcesywnie wszystkie drogi
będą robione. Trzeba pokusić się o sporządzenie jakiegoś kalendarza na remonty dróg
powiatowych w tej kadencji.

Wójt Gminy – Dobry pomysł i mam nadzieję, że w drugim półroczu będą ogłoszone kon-
kursy na projekty z dofinansowania unijnego. Zarząd Dróg oraz komisje powinny ustalić
w której kolejności i jakie drogi będą remontowane. Daleka jestem od tego abyśmy się
przepychali. Dróg „potrzebujących” znacznych nakładów jest bardzo wiele. Myślę, że nad
tym problemem najwcześniej  będziemy mogli  się  pochylić  dopiero na jesieni.  Trzeba
usiąść razem z radnymi gminy i powiatu i wspólnie zadecydować które drogi i jakiej ko-
lejności należy remontować.

Ad. pkt. 5. – Omówienie wyników kontroli w jednostkach organizacyjnych Gminy.

Wnioski pokontrolne Komisji Rewizyjnej (KR) Rady Gminy Wilczęta z kontroli przeprowa-
dzonych za 2014 r. w jednostkach organizacyjnych Gminy przedstawiła Radna Lilla Ka-
czorek Niska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Wnioski stanowią załącznik nr 2 do
niniejszego protokołu.

Wójt Gminy przedstawiła wyjaśnienia do wniosków z kontroli w Urzędzie Gminy Wilczęta 
– załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Dyskusja:

Wójt Gminy – Na przestrzeni ostatnich sześciu miesięcy kiedy były ogłaszane zapytania
ofertowe z Zakładu Komunalnego nie wpłynęła żadna oferta. O współpracy z Zakładem
Komunalnym rozmawialiśmy już wiele razy. Stoję na stanowisku, że każda większa inwe-
stycja drogowa z wykorzystaniem sprzętu będzie ogłaszana w formie zapytań oferto-
wych. Trwa zakończenie inwestycji „kanalizacyjnej” Słobity-Dębień-Karwiny i pan Dyrek-
tor Zakładu Komunalnego jest z jej wykonawcą. Z chwilą potrzeby składania wyjaśnień
pan Dyrektor przyjdzie ale nie może być obecny w trakcie trwania całej sesji Rady.

Radny Andrzej Kubaszek – Mam pytanie. Czy przesunięcie w bardzo długim czasie za-
kończenia inwestycji, pani Wójt całą odpowiedzialność przerzuca na pełniącego obowiązki
dyrektora zakładu komunalnego pana Bogusława Żemiera? Uważam, że to jest komplet-
na nieprawda. Człowiek, który przepracował 37 lat, „przetrwał” 4 wójtów, wcześniej na-
czelników. Angażował się, poświęcał swój czas nawet w niedziele, sam go woziłem, aby
załatwiać sprawy służbowe.

Wójt Gminy – Ja przedstawiłam, że „Trudności jakie były związane z zakończeniem inwe-
stycji wynikały z braku kompetencji ówczesnego pełniącego obowiązki dyrektora zakładu
komunalnego i braku reagowania na bieżące problemy związane z pracą wykonującego
inwestycję”. Pan Bogusław Żemier w pierwszych dniach mojej pracy przyszedł i powie-
dział, że nie radzi sobie z tą inwestycją, że zostało mu to narzucone. Od samego począt-
ku sygnalizował, że jest to zbyt poważna inwestycja na jego poziom wiedzy. Ja tego nie



wyssałam sobie z palca.  Nie było reagowania na brakującą dokumentację, na jakość
przygotowanego projektu, który powodował praktycznie „setkę” projektów zamiennych.
Z czegoś to wynikało. Podejmował decyzje stety czy niestety dyrektor zakładu komunal-
nego. Dołożyliśmy tutaj wszelkich starań, żeby ta inwestycja została zakończona. War-
tość tej inwestycji to 3 200 tys. zł. Kiedy objęłam urząd wójta (26 listopada 2014 r.) in-
westycja powinna się zakończyć do 30 listopada a brakowało dokumentacji, która była
po stronie inwestora, czyli zakładu komunalnego a devakto urzędu gminy. Rozmawiali-
śmy i analizowaliśmy wiele razy jakie prawdopodobieństwo jest tego, że wygramy w są-
dzie z wykonawcąi czy w terminie rozliczymy się z inwestycji. Podjęłam taką decyzję a
nie inną, ogłosiłam konkurs na stanowisko dyrektora wierząc, że pan Żemier ma trudno-
ści z zakończeniem tej inwestycji i przesunęłam na stanowisko, które piastował wcze-
śniej. Dyrektor przyszedł 2 stycznia 2015 r. i cały czas swoją pracę wiązał z zakończe-
niem tej inwestycji. Nie obarczam odpowiedzialnością wyłącznie pana Żemiera.

Radny Andrzej Kubaszek – jakie pan Bogdan Żemier miał kompetencje, żeby ingerować
w prace wykonawcze.

Wójt Gminy – Jest inspektor nadzoru a on jako inwestor czyli  osoba która podpisała
umowę z firmą, która obsługiwał nas jako inwestora miała obowiązek przypilnować fa-
chowości realizacji inwestycji zgodnie z projektem.

Radny Andrzej Kubaszek – W jaki sposób mógł to zrobić? Argumenty były po pani stro-
nie. Pani miała tylko takie argumenty, ewentualnie naliczać kary umowne.

Wójt Gminy – Jeżeli jestem inwestorem i daję na to pieniądze mam się z tego rozliczyć,
mam inspektora nadzoru, zwołuję spotkania. Jeżeli coś nie jest zgodne z terminowością
albo z jakością tego co powinno być napisane, to żądam wyjaśnień i naprawienia uste-
rek.

Radny Andrzej Kubaszek – Jest pani 7 miesięcy na stanowisku wójta. Kiedy ta inwestycja
zostanie zakończona?

Wójt  Gminy –  Od przedwczoraj  trwa  procedura  zakończenia  inwestycji  i  niestety  do
wczoraj  nie  skompletowano  całości  dokumentów.  Kary  umowne  naliczane  są  od  11
czerwca 2015 r. do dnia dzisiejszego. Trwa obecnie spotkanie i nie wiem jaki jest jego
przebieg bo jestem tu a nie tam.

Radny Andrzej Kubaszek – Czyli nie wiemy kiedy ta inwestycja zostanie zakończona.

Wójt Gminy – Myślę, że na koniec sesji ta informacja będzie nam przekazana.

Radny Andrzej  Kubaszek – Nowy dyrektor  zakładu komunalnego wybrany 2 stycznia
2015 r., co zrobił w tej sprawie? Bo jak ja słyszę z ust pana dyrektora, że z tą inwestycją
zakład komunalny też mógłby sobie  poradzić, to ja nie wiem czy mam się śmiać czy już
zacząć płakać. Trzech ludzi, jedna koparka inwestycja nie wiem dziesięć czy piętnaście
lat miała trwać i to poważaniem powiedziane było na posiedzeniu komisji rewizyjnej.

Wójt Gminy – Ja nie będę odpowiadała za to jakiej treści wypowiedzi udzielił dyrektor.
Moim obowiązkiem wobec każdego kierownika jednostki podległej wójtowi jest wyciągać
konsekwencje. Jeśli w ogóle by sobie nie poradził to bylibyśmy daleko z zakończeniem
tej inwestycji. Nie mówię, że sobie radzi wspaniale i spełnia to moje oczekiwania takie
jakie bym żądała. Robimy wszystko aby ta inwestycja była zakończona.

Radny Andrzej Kubaszek – Jeszcze jedno. Od 11 czerwca są kary umowne, dlaczego nie
wcześniej?

Wójt Gminy – Dlatego, że pozwolenie na budowę było w obowiązku inwestora. Inwestor i
wykonawca  maja  określone  prawa  i  obowiązki.  Przygotowanie  dokumentacji  było  po
stronie inwestora.  W związku z tym, że były projekty zamienne pozwolenie na budowę



uprawomocniło się z dniem 31 maja. Sama procedura z projektami zamiennymi trwała
ponad 2 miesiące. Na moment objęcia przeze mnie pracy wiedzieliśmy, że po naszej
stronie jest odpowiedzialność za 3 projekty zamienne. Sprawy te ciągnęły się do końca
stycznia – wówczas skompletowano dokumentację i  złożono do starostwa i  nie mam
wpływu na czas rozpatrzenia przez starostwo.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Odnośnie kontroli Komisji Rewizyjnej inwestycji pani napi-
sała, że termin przesunięto i do 17 czerwca nie odbyła się. Jednocześnie zarzuca pani, że
komisja rewizyjna szczątkowo weryfikowała dokumentację. Dokumentacji do dzisiaj nie
ma więc jak ją można skontrolować.

Wójt Gminy – W takiej sytuacji jeżeli kontrola fizycznie się nie odbyła, nie analizowaliście
państwo dokumentów dotyczących inwestycji to nie można, w mojej ocenie, napisać w
protokole, że inwestycja budzi wiele wątpliwości. Pani napisała swoje uwagi ja ze swoimi
współpracownikami napisałam odpowiedź. Każdy kontrolujący ma napisać protokół na
podstawie dokumentów a nie na podstawie tego co zostało powiedziane i informacji, któ-
re docierają do członków komisji rewizyjnej. Wiem, że to jest bardzo trudny moment.
Jest ciągłość władzy i odpowiadam za decyzje które podjął poprzednik – nie wiem co było
jego intencją.
Następnie  Pani  Wójt  przedstawiła  wyjaśnienia  do  wyników  kontroli  przeprowadzonej
przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Wilczęta (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu).

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Jestem radną pierwszą kadencję  a zarazem Przewodniczą-
cą Komisji Rewizyjnej. Byłam, na początku kadencji, u pani Wójt z pytaniem o możliwość
powoływania eksperta do kontroli.

Wójt Gminy – Rzeczywiście była pani prośba o skierowanie o audyt. Jak dobrze pamię-
tam członkowie Komisji Rewizyjnej stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby i jesteście w
stanie kontrolować wszystkie jednostki i  urząd z pomocą pracowników, którzy w tych
jednostkach pracują.

Radny Andrzej Kubaszek – Stwierdzenie było inne, czy nas stać.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Dlaczego nas nie stać? Skoro Komisja Rewizyjna nie opie-
rała się na dokumentacji, ferowała wyroki i słuchała opowieści mieszkańców Gminy. Z
punktu czysto prawnego, wydawanie środków publicznych kontrolowane jest przez Re-
gionalną Izbę Obrachunkową, Marszałka Województwa i cała rzeszę ludzi która ma do
tego kompetencje. Komisja Rewizyjna chce się dowiedzieć dlaczego, jaki był cel, czy pie-
niądze wydatkowane są zgodnie z przeznaczeniem. Pod tym względem KR może zajmo-
wać się i kontrolować.

Wójt Gminy – O rodzaju inwestycji, o tym w którym kierunku Gmina „idzie” rzeczywiście
za tym „stoi” Wójt. Wójt podejmuje wiele decyzji jednoosobowo. Przedstawia projekt bu-
dżetu, zmian w budżecie i inwestycji Radzie i Rada Gminy podejmuje decyzję czy na wy-
żej wymienione inwestycje się zgadza czy nie. Nie podejmuję się wyjaśniać ani tłuma-
czyć dlaczego pan Szczerba takie decyzje podejmował w sprawie zatrudniania pracowni-
ków na stanowisko dyrektora. W mojej opinii przez 3 miesiące dyrektor mógł być a póź-
niej powinien być ogłoszony konkurs. Staram się aby moje działania były przejrzyste i z
wami konsultowane.

Przewodnicząca Radny – Fakt jest faktem, że za niektóre poprzednie sprawy pani Wójt
nie może odpowiadać. Proszę w jak najszybszym terminie rozwiązać sprawę studni głębi-
nowych.

Radny Tadeusz Gębarowski – Czy ustawa o samorządzie gminnym obliguje Radę Gminy i
KR do powoływania biegłych?

Radca Prawny – W zasadzie ustawa tego nie reguluje. Proszę zauważyć, że biegły jest to 
osoba, która posiada specjalną wiedzę na jakiś temat i w konkretnej sprawie.



Danuta Królikiewicz – Kierownik GOPS – Jeżeli jest dofinansowanie ze środków unijnych 
to kontrolowanie ich wydatkowania jest w sposób bardzo dokładny i pieczołowicie przez 
różne podmioty do tego uprawnione.

Skarbnik Gminy – Każdy projekt realizowany ze środków unijnych jest sprawdzany wie-
lokrotnie: przed rozpoczęciem, na etapie realizacji na zakończenie i nie tylko przez insty-
tucję, która daje środki ale również przez Urząd Marszałkowski i inne podmioty.

Przerwa w obradach od godziny 11.50 do godziny 12.05

Ad. pkt. 6.1  . – pomoc finansowa dla Powiatu Braniewskiego

Z treścią projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bra-
niewskiemu na realizację zadania inwestycyjnego „Poprawa warunków komunikacyjnych
w ciągu drogi powiatowej Nr 1157N na odcinku Stare Siedlisko – Dębiny, etap IV zapo-
znał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków, uwag i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr VIII/44/15 stanowiącą za-
łącznik Nr 5 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6.  2  . – Zmiany w WPF na lata 2015-2025 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2015-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Wnioski i opinie komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków, uwag i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 12 głosach
„za” i 2 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr VIII/45/15 stanowiącą załącznik Nr 7
do niniejszego protokołu



Ad. pkt. 6.3  . – Zmiany w budżecie gminy na 2015 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2015 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 8
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Elżbieta Skubij – 30 tys. zł na zagospodarowanie terenu przy urzędzie z własnych
środków – czy nie było możliwości pozyskania z innych źródeł i funduszy?

Wójt Gminy – Czekalibyśmy do 2017 r. lokalna Grupa Działania „Partnerstwo dla Warmii”
zakończyła swoją działalność czyli rozdysponowania środków w ramach konkursu. Można
było pozyskiwać środki do 85%. W chwili obecnej Lokalna Grupa Działania stara się o
pozyskanie środków na kolejne 4 lata. Będzie pisać strategię rozwoju w której będzie
musiała ująć zapisy zgodnie ze strategią rozwoju województwa. Strategia ta musi być
złożona do czerwca 2016 r. - czyli pierwsze konkursy jakie będą ogłaszane to praktycz-
nie początek 2017 r.
To jest moja decyzja. Chciałam poprawić wizerunek przed urzędem - teren był zarośnię-
ty. Dowiadywaliśmy się w urzędzie marszałkowskim, niestety nie było możliwości pozy-
skania środków.

Radny Ryszard Adamczyk – Jeżeli zostało zagospodarowane 30 tys. zł na ten cel, to ja
mogę liczyć na 2,5 tys. zł na obiecane w poprzedniej kadencji polbruk pod wiatę w Sta-
rym Siedlisku. 

Wójt Gminy – Nie mogę odpowiadać za obietnice które składał pan Szczerba. Wniosek,
zmiana w budżecie, musi być przedstawiona na sesji. Rozmawialiśmy na ostatnim zebra-
niu w Starym Siedlisku, ze potrzebujecie 4 tys. zł na polbruk. Powiedziałam, zasugero-
wałam abyście ten wydatek zapisali w funduszu sołeckim na przyszły rok.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 11 glosach
„za” i 3 „wstrzymujących się jako uchwałę Nr VIII/46/15 stanowiącą załącznik Nr 9 do
niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6.4  . – zwrot wydatków na świadczenia … .

Z treścią projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na świadcze-
nia z pomocy społecznej w formie pomocy rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamo-
dzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków celowych przyznanych pod warunkiem
zwrotu, będących w zakresie zadań własnych Gminy Wilczęta zapoznała zebranych Pani
Danuta Królikiewicz – Kierownik GOPS. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do ni-
niejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.



Wniosków, uwag i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 13 głosach
„za” i 1 „wstrzymującym się” jako uchwałę Nr VIII/47/15 stanowiącą załącznik Nr 11
do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6.5  . – regulamin udzielania pomocy materialnej … .

Z treścią projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy mate-
rialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wilczęta
zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi
załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków, uwag i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr VIII/48/15 stanowiącą za-
łącznik Nr 13 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6.6  . – porozumienie z Gminą Miasto Elbląg .

Z treścią projektu uchwały w sprawie  zawarcia porozumienia z Gminą Miasto Elbląg
dotyczącego przekazania zadań własnych w zakresie  zagospodarowania  odpadów po-
wstających na terenie Gminy Wilczęta w ramach obecnie funkcjonującego systemu go-
spodarki odpadami na obszarze Regionu Północnego Gospodarki Odpadami zapoznał ze-
branych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
14 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Andrzej Kubaszek – Obecnie osad z oczyszczalni ścieków wywożony jest do Bra-
niewa, jak to będzie po podpisaniu umowy.

Sekretarz Gminy – Podpisanie umowy nie będzie miało żadnego wpływu. Mówimy o za-
gospodarowaniu odpadów komunalnych a nie o odpadach powstających na oczyszczalni.
One dalej będą wywożone przez Zakład Komunalny do Braniewa.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Co z wysypiskiem śmieci w Wilczętach.

Sekretarz Gminy – Nasze wysypisko śmieci formalnie jest zamknięte i będzie musiało
być zrekultywowane. Rekultywacja to też są nakłady ale i możliwości pozyskania środ-
ków.



Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 12 głosach
„za” i 2 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr VIII/49/15 stanowiącą załącznik Nr 15
do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6.7  . – przystąpienie Gminy do LGD.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wilczęta do Stowarzyszenia
„Lokalna Grupa Działania - Wysoczyzna Elbląska zapoznała zebranych Pani Beata Jarosz
– Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.

Pan Bartłomiej Zięba – przedstawiciel LGD – Witam serdecznie wszystkich państwa. Od
sześciu lat mam przyjemność kierować biurem Zarządu „Lokalna Grupa Działania - Wy-
soczyzna Elbląska. Kiedy otworzyły się szerokie wrota unii europejskiej, kiedy staliśmy
się jej członkami możemy też korzystać z jej środków na rozwój terenów obszarów wiej-
skich. Od 2004 roku funkcjonował program pilotażowy „Lider plus” w ramach rozwoju
obszarów wiejskich (2007-2013) gdzie państwo jako Gmina byliście członkami fundacji
„Lokalna Grupa Działania Partnerstwo dla Warmii”. Wiele podmiotów z tego programu
mogło skorzystać. Nowy program zaakceptowany przez komisję europejską trochę re-
strykcyjnie podszedł do stawianych wymogów. Obszar działania takiej „lokalnej Grupy
Działania” w której państwo funkcjonujecie nie może być mniejszy niż 30 000 mieszkań-
ców. Dla „Partnerstwa dla Warmii” partnerami jesteśmy od dłuższego czasu. Cieszę się z
waszej aktywności, co świadczy, że ważne są dla was sprawy waszej Gminy i potraficie
się spotkać i na ten temat rozmawiać. Będziemy wyjeżdżać w teren, będziemy opraco-
wywać dokument, który nazywa się „Lokalna Strategia Rozwoju”. To państwo będziecie
włączani w opracowanie tego dokumentu. Dzisiaj wiem, że taką bolączką są wspominane
drogi i na nie środki też będą.
Po włączeniu wszystkich samorządów z powiatu braniewskiego do LGD będziemy przeor-
ganizowywać struktury aby pozostałe Gminy miały również swoich reprezentantów – czy
w zarządzie czy w radzie programowej czy w komisji rewizyjnej. Wówczas podejmiemy
odpowiednią uchwałę o zmniejszenie kwoty składki członkowskiej do minimalnej. Dzięku-
ję serdecznie za uwagę.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr VIII/50/15 stanowiącą za-
łącznik Nr 17 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6.8  . – wybory sołtysa i rady sołeckiej w Bardynach.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów sołtysa i rady sołec-
kiej zapoznała zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały sta-
nowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.



 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków, uwag i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr VIII/51/15 stanowiącą za-
łącznik Nr 19 do niniejszego protokołu

Ad. pkt.  6.9. – absolutorium Wójtowi.

Ad. pkt. 6.9.1  . – sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2014.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2014 przedstawiła zebranym Pani
Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego
protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.2  . – sprawozdanie finansowe za rok 2014.

Z treścią sprawozdania finansowego za rok 2014 zapoznała zebranych Pani Monika
Gońca – Skarbnik Gminy. Sprawozdanie finansowe stanowi załącznik Nr 21 do niniejsze-
go protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.3  . – opinia RIO w sprawie sprawozdania.

Z Uchwałą Nr RIO.IV-0120-114/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w Olsztynie z dnia 21 kwietnia 2015 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym
przez Wójta Gminy Wilczęta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wilczęta za 2014
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego zapoznała zebranych Pani Monika
Gońca – Skarbnik Gminy. Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.4  . – informacja o stanie mienia.

Informację  o  stanie  mienia  Gminy  przedstawiła  zebranym  Pani  Monika  Gońca  –
Skarbnik Gminy. Informacja stanowi załącznik Nr 23 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.5  . – opinia Komisji Rewizyjnej.

Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta o wykonaniu budżetu Gminy Wilczęta
na 2014 rok z dnia 3 czerwca 2015 r. przedstawiła zebranym Pani Lilla Kaczorek-Niska  –
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Opinia stanowi załącznik Nr 24 do niniejszego proto-
kołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.6  . – wniosek Komisji Rewizyjnej.

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta o udzielenie Wójtowi Gminy Wilczę-
ta absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Wilczęta za rok 2014 przedstawiła



zebranym Pani Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Wniosek sta-
nowi załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.7  . – opinia RIO w sprawie wniosku KR.

Z Uchwałą Nr RIO.IV-0120-223/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w Olsztynie z dnia 11 czerwca 2015 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wil-
częta za 2014 rok zapoznała zebranych Pani Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca ko-
misji Rewizyjnej. Uchwała RIO stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 6.9.8  . – zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2014.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok
2014 zapoznała  zebranych Pani  Krystyna  Kaczyńska –  Przewodnicząca  Rady.  Projekt
uchwały stanowi załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014
rok, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się”
jako uchwałę Nr VIII/52/15 stanowiącą załącznik Nr 28 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 6.9.9  . – udzielenie absolutorium za rok 2014.

Z treścią projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilczęta absolutorium
z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok zapoznała zebranych Pani Krystyna Kaczyńska –
– Przewodnicząca Rady. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 29 do niniejszego protoko-
łu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 11 głosach
„za” i 3 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr VIII/53/15 stanowiącą załącznik Nr 30
do niniejszego protokołu.



Wójt Gminy – Bardzo dziękuję szanownym radnym za podjęcie uchwały w sprawie udzie-
lenia absolutorium za 2014 rok. Jest to pierwsze po wyborach absolutorium i delikatnej
materii ponieważ nad wykonaniem budżetu pracował poprzednik pan Bogusław Szczerba.
Mojego zaangażowania i mojej pracy w budżet to był miesiąc. Mam nadzieję, że pokłada-
nego we mnie zaufania nie zawiodę i tak naprawdę rzeczywista ocena mojej pracy i pra-
cowników będzie za rok 2015. Jak najbardziej chcę aby ten budżet był współtworzony
również przez państwa. Liczę na wasze zaangażowanie w ciągu tego roku budżetowego.

Ad. pkt. 7. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny Andrzej Kubaszek – Wpłynęło do pani Przewodniczącej pismo pana Bogdana Że-
miera. Myślę, że powinniśmy to wyjaśnić w szerszym gronie

Przewodnicząca Radny – Pismo wpłynęło w poniedziałek do Przewodniczącej Rady jak
również do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej i pani Wójt. Kserokopia pisma stanowi
załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

Wójt Gminy – To pytanie, które przez pana Bogusława Żemiera zostało wystosowane,
odbieram jako podważenie mojej wypowiedzi w sądzie. W sądzie był również pan mece-
nas Róg. Następnie Wójt Gminy odpowiedziała na to pismo dla pana Bogdana Żemiera.

Radca Prawny – Pani Wójt wspomniała, ze nie mamy jeszcze uzasadnienia wyroku sądu
w tej sprawie, dlatego trudno jest zająć stanowisko. Od tego wyroku odwołał się pan Bo-
gusław Żemier, co należy zakładać, że też nie zgadza się z tym wyrokiem. Sprawa nadal
jest w toku, nadal otwarta. Dopiero gdy będziemy mieli prawomocny wyrok wówczas bę-
dziemy mogli powiedzieć, że sprawa jest zakończona.

Radny Andrzej Kubaszek – Pani Wójt, tu bardziej wygląda mi na uzasadnienie zwolnienia
a mnie chodzi o wytłumaczenie z jakiego powodu zostały zwołane dwie nadzwyczajne se-
sje – jedna względem podatku (cena żyta), a druga dotyczyła ustalenia ceny wody.

Przewodniczaca Rady – Pytanie, w piśmie, pana Bogusława Żemiera było: „Pani Wójt
Gminy Wilczęta stwierdziła, że moje zaniedbania dotyczące nieopłaconych faktur, że rze-
komo trzymałem w szufladzie spowodowały konieczność zwoływania dodatkowych posie-
dzeń Rady Gminy Wilczęta w celu dokonywania zmian w budżecie”.

Wójt Gminy – Nie, to jest część wyrwana z kontekstu mojej długiej wypowiedzi. Takich
słów w sądzie nie powiedziałam.

Radny Andrzej Kubaszek – Czyli wyraźnie rozumiemy, że sesje które były zwoływane
nadzwyczajnie nie były zwoływane z powodu zaniedbań pana Bogusława Żemiera.

Wójt Gminy – Nie.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej – Pismo to wpłynęło
również do Komisji Rewizyjnej. Czyli skoro dodatkowe sesje te nie były zwołane z powo-
du pana Bogusława Żemiera, to takiej odpowiedzi możemy mu udzielić?

Wójt Gminy – Tak.

Pan Zdzisław Dobrzeniecki – Sołtys Sołectwa Tatarki – Na ostatniej sesji była rozmowa o
rozebraniu szopki w Tatarkach. Dodatkowo powiedziała pani Wójt, że przywiezie piasek

Wójt Gminy – Nie złożyłam, żadnej deklaracji, że piasek zostanie przywieziony, a tyle że
szopka zostanie rozebrana. W momencie gdy była ostatnia sesja rzeczywiście ja dość
szybko powiedziałam, że zostanie rozebrana w ciągu tygodnia, kiedy jeszcze nie miałam
wiedzy, że nie ma jeszcze zgody nadzoru budowlanego na rozebranie tej szopki. Szopka
zostanie rozebrana a teren uprzątnięty. O żadnym żwirze o żadnym piasku pan mi nie
sygnalizował.



Pan Zdzisław Dobrzeniecki – Sołtys Sołectwa Tatarki – Pani sama deklarowała. Powie-
działa pani, że do 15 maja rozbiorę i jeszcze panu piasek przywiozę.

Wójt Gminy – Tego nie powiedziałam. Słowo przeciwko słowu. Powiedziałam tylko o ro-
zebraniu szopki ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców.

Pan Ryszard Siedlecki – Dyrektor Gimnazjum – Historia, która przytrafiła mi się niedaw-
no. Gimnazjum w Wilczętach to taka instytucja gdzie znajduje się i świetlica i biblioteka
publiczna i przedszkole i bank. W poprzednim tygodniu przyszedł do mnie człowiek abym
otworzył mu bankomat. Chciałbym się też pochwalić. Mamy wyniki testu gimnazjalnego.
Po wynikach sprawdzianu podstawowego – wyniki są świetne. Historia – wyniki powyżej
zarówno wojewódzkiej jak i ogólnopolskiej, język polski też powyżej  ogólnopolskiej, po-
dobnie z przedmiotów matematyczno-przyrodniczych, geografia, biologia, chemia, mate-
matyka, niemiecki również średnia powyżej  ogólnopolskiej. Jest się z czego cieszyć, że
dzieci z naszych miejscowości osiągają bardzo dobre wyniki. Przy tym osiągają bardzo
dobre wyniki na skalę województwa – w konkursach czy sportowe.

Pan Ryszard Krynicz – Sołtys Sołectwa Słobity – Upominam się o drogę przez tzw. „Roz-
pudę”. Na poprzednim posiedzeniu było obiecane „betony” są.

Wójt Gminy – Częściowo w poprzednim roku poprzednik pan Szczerba „położył” płyty
jombowe na kawałku wzdłuż budynków znajdujących się przy parku. Droga ta nie została
skończona i moją intencją było doprowadzenie drogi i poprawienie tego stanu do ostat-
niego budynku który jest i zrobienie zakola aby można było zawrócić. Droga przez park
jest drogą trudną ponieważ tam jest teren nierówny i kosztować nas będzie dużo. Poło-
żone zostaną płyty a te które pozostaną przewiezione zostaną na drogę do Ławek.

Korzystając z okazji chciałam poinformować, że 10 czerwca było posiedzenie komisji w
sprawie wyboru Dyrektora Szkoły Podstawowej w Słobitach. Konkurs wygrała pani Olga
Karpińska. Z tego miejsca bardzo gratuluję i bardzo się cieszę. Życzę wielu sukcesów,
sił,  bardzo zdolnych uczniów, dobrej współpracy z rodzicami, radnymi i pracownikami
urzędu. Wiele pomyślności na ten okres pracy. 

Pan Andrzej Nowosielski – Dyrektor Zakładu Komunalnego – Jestem w trakcie obioru in-
westycji kanalizacyjnej. Fizycznie ona jest zrobiona, ścieki idą natomiast cały problem
polega teraz na tym, że ta firma ma problem z dokumentami. W zasadzie poza jednym
dokumentem,  który  dotyczy  zbiorników ciśnieniowych  badanych  przez  Urząd  Dozoru
Technicznego w Bydgoszczy, pozostałe dokumenty powinny być. Zbiorniki te są trochę
wadliwe więc  je  wymieniono przekonstruowując  konstrukcję  funkcjonowania.  Tłocznie
działają – nie ma problemów. Chodzi tylko o dopięcie dokumentacji aby „sprzedać” do
nadzoru budowlanego w Braniewie oraz rozliczyć  zadanie  u Marszałka  Województwa.
Czasu mamy niewiele – do 30 musi być złożony wniosek o płatność. Podstawowe doku-
menty:  dzienni  budowy, geodezja po wykonawcza,  rysunki,  odbiory elektryczne – to
musi być.

Pani Dorota Kalwarska – Sołtys Sołectwa Karwiny-Dębień – Moim zdaniem inwestycja nie
jest skończona. Jeżeli skończycie inwestycję, oni sobie „pójdą” to zakład komunalny bę-
dzie za to będzie odpowiadał. Mieszkańcy Karwin nie podpiszą żadnych umów.

Pan Andrzej Nowosielski – Dyrektor Zakładu Komunalnego – Proszę podać nazwiska kto
nie podpisze a ja im odetnę dopływ wody. Jeżeli chodzi o sprawy porządkowe to jest
kwestia tego rodzaju – albo 1 400 tys. zł od Marszałka będziemy chcieli „wyciągnąć” albo
przez te prace, których nie wiele jest, zablokujemy sobie możliwość zdobycia tych środ-
ków.

Pani Dorota Kalwarska – Sołtys Sołectwa Karwiny-Dębień – Proszę nie mydlić oczu tymi
środkami bo ja sygnalizuję o czymś co nie jest skończone od kilku miesięcy. Byłam na
jednym odbiorze pana Cieplika nadzoru budowlanego i już na więcej mnie nie zaprosili-



ście. Wszystko musimy by uzyskać pieniądze a ludzie mają pretensję bo mają bałagan,
bo droga nie zrobiona. Prosiłam od kilku miesięcy aby przywieźli dekle na studzienki i nie
mają najmniejszego zamiaru. Ja o tym panu mówiłam.

Pan Andrzej Nowosielski – Same dekle to nie jest problem - kupię jako zakład komunal-
ny nawet jeżeli nie objęte one były inwestycją. Czy mam tej inwestycji nie odebrać? Wy-
brano dziadowską firmę (w przetargu) na której wpływ ani ja ani Rada nie miała wpływu.

Radny Andrzej Kubaszek – Nie ma co się unosić, a trzeba reagować na zgłaszane usterki.

Wójt Gminy – Te prace porządkowe, uzupełnienie może być wykonywane i będzie w ra-
mach kwestii gwarancyjnej i nikt nikomu nie odpuści. Czasu mamy niewiele na to żeby
sprawdzić dokumentację tę która jest i inwestycję rozliczyć. Myślę, że kwestie techniczne
to powinno być oddzielne spotkanie.

Przewodnicząca Radny – Trzeba, panie dyrektorze, pilnować i zrobić aby wszystko było
dobrze.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Korzystając z obecności dyrektorów szkół. Sukcesów przy-
bywa a pozostaje sprawa motywacji, która spadła do "0" - co z dodatkami motywacyjny-
mi?

Pan Ryszard Siedlecki – Mam informację od księgowej, że dodatek motywacyjny dla dy-
rektora jest do końca czerwca a czy będzie od lipca to nie wiem. Natomiast ja nauczycie-
lom przyznam.

Pani Marzena Wakieć – Informacje telefoniczne były kierowane do szkoły, ze dyrektorzy
nie otrzymają dodatków motywacyjnych. Nie wiem jakie zmiany przygotowaliście ponie-
waż nie dostaliśmy informacji, takiej konkretnej rzeczowej, bo nie było mowy o szkołach,
bynajmniej ja nie słyszałam. 

Skarbnik Gminy – Każde działanie dyrektora powinno być oparte w posiadanym planie fi-
nansowym. Pytanie czy pisaliście na tę sesję o dodatki motywacyjne?

Pani Marzena Wakieć – Jest to temat obszerny. Nie wiem jakie pieniądze zostały przy-
dzielone i przyznane ponieważ tak jak usłyszeliście nie padły żadne słowa pod szkoły ani
gimnazjum , jak to do tej pory było. Myślę, że dostaniemy pisma w tej sprawie, ale to
nie jest czas i miejsce żeby o tym mówić.

Skarbnik Gminy – Szkoła Podstawowa w Nowicy napisała wniosek o zwiększenie planu fi-
nansowego do budżetu o którym decyduje Wójt a następnie Rada. Nie było w 100%
wszystko co sobie żąda jednostka i otrzymuje.

Pani Marzena Wakieć – Pani Przewodnicząca szanowna Rado pisma pomiędzy szkołą a
panią Wójt toczą się już marca i na poprzedniej sesji było pytanie od pani radnej dlacze-
go w Szkole Podstawowej w Nowicy zdjęto dodatkowe pieniądze. Odpowiedzi nie otrzy-
małam - więc myślę że ten temat nie był wyjaśniony.

Skarbnik Gminy – Otrzymaliście państwo pisma po ostatniej sesji jakie kwoty zostały
uwzględnione i co będzie uwzględnione na przyszłej sesji, że będziemy się odnosili tylko i
wyłącznie do zobowiązań które będą zaangażowane z roku 2014 na 2015 i art. 30 karty
nauczyciela.

Pani Marzena Wakieć – Oczywiście otrzymałam takie pismo. Zobowiązania te to 36 713zł
plus dodatek jednorazowy z art. 30, to jest około 10 tys. zł. Wnioskowałam w piśmie z 9
czerwca o kwotę (z "zerówką") około 58 800zł a ile otrzymałam dzisiaj - nie wiem.

Skarbnik Gminy – Na zaległości z 2014 r. kwotę 17 478zł art. 30 KN 8483zł. art. 4110 -
8797zł, art. 30 - 1450zł. kwoty te przegłosowano dzisiaj. Pani o nie wystąpiła i zostały
przyznane.



Pani Marzena Wakieć – Czy ja się zwróciłam do pani Wójt o zdjęcie dodatku motywacyj-
nego?

Wójt Gminy - Nie.

Ad. pkt. 8. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim
za udział i zakończyła posiedzenie.

Sesja trwała od godziny10:00 do godziny 14:05.

PROTOKOŁOWAŁ PRZEWODNICZĄCA
Ryszard ŻEMIER      RADY GMINY WILCZĘTA

Krystyna Kaczyńska
(podpis nieczytelny) (podpis nieczytelny)
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